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Zápis z 6. zasedání Akademického senátu Fakulty informačních technologií konaného dne 22. 
května 2025 od 9:15 v místnosti T9:346 a prostřednictvím MS Teams

Přítomní (dle prezenční listiny, bez titulů): Bařinka, Kleprlík, Koumar (online), Legerský, 
Nováček, Šoch, Havliček, Pechman, Pešek (online)

Omluvení (bez titulů):

Hosté  (dle  prezenční  listiny,  bez  titulů):  Jiřina  (děkan),  Muzikář  (proděkan  pro  studium), 
Pavlíčková  (proděkan  pro  rozvoj),  Novák (proděkan  pro  spolupráci  s  průmyslem),  Smítková 
Janků (tajemnice fakulty), Kypta (oddělení ICT), Valenta (vedoucí KSI), Kříž (tajemník AS FIT), Štorc 
(člen AS ČVUT za studenty), Kostiantyn (online), Zelenka (online), Suda (online), Lacka (online),  
Janouš (online)

Návrh programu:
1. Schválení programu 6. zasedání AS FIT
2. Kontrola a schválení zápisu z 5. zasedání AS FIT
3. Informace o dění v mailové konferenci AS FIT
4. Vyjádření se k záměru akreditovat specializaci s pracovním názvem „Grafika“
5. Schválení Výroční zprávy o činnosti FIT za rok 2023
6. Schválení Výroční zprávy o činnosti FIT za rok 2024
7. Schválení Plánu realizace Strategického záměru pro rok 2025
8. Volba členů Komise pro vyhodnocování kvality vzdělávání AS FIT
9. Projednání nominací na medaile FIT
10. Informace VK AS FIT k volbám kandidáta na děkana
11. Různé

1. Schválení programu 6. zasedání AS FIT

1. Místopředseda Š. Pechman přivítal všechny hosty a členy senátu a uvedl návrh programu pro 
6. zasedání AS FIT. Děkan M. Jiřina poprosil o přesunutí bodu o akreditaci specializace „Grafika“ 
na 4. bod programu. Nikdo ze senátorů neměl námitek, a tak byl bod přesunut.

Další připomínek k návrhu programu nebylo a senátoři přistoupili k hlasování.

Hlasování č. 6/1 - 9:16
Usnesení: AS FIT schvaluje program 6. zasedání AS FIT
Hlasování: 10-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se)
Usnesení bylo přijato.
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2. Kontrola a schválení zápisu z 5. zasedání AS FIT

Š. Pechman uvedl tento bod a předal slovo 2. místopředsedovi L. Kleprlíkovi. Ten informoval, že 
všechny připomínky byly zapracovány. Na zasedání se pak pouze opravil jeden překlep v 
dokumentu, dalších námitek nebylo.

Hlasování č. 6/2 - 9:19
Usnesení: AS FIT schvaluje zápis z 5. zasedání AS FIT
Hlasování: 10-0-0
Usnesení bylo přijato.

3. Informace o dění v mailové konferenci AS FIT

Š. Pechman ve stručnosti shrnul dosavadní dění v mailové konferenci. Vzhledem k tomu, že na 
minulém zasedání nebyl tento bod zařazen v programu, obsahoval výčet celkovou mailovou 
konferenci od 4. zasedání AS FIT, tj. od 10. 4. 2025.

Stěžejními body byly informace od doc. Janouška o dění v senátu AS ČVUT, zejména o průběhu 
kauzy „batoh“ a výsledku hlasování o odvolání rektora dne 21. 5. 2025. Dále byl projednán e-
mail od senátora L. Bařinky, ve kterém byly specifikovány požadované informace k licencím ICT. 
Diskutován byl také e-mail s usneseními senátu AS ČVUT ohledně budovy JP-C (nová budova 
FIT u CIIRC). Senát ČVUT požaduje po rektorovi, aby byly připraveny investiční plány a aby 
pověřil děkana FIT řízením přípravy stavby. Děkan doplnil informaci, že o zmíněné pověření 
rektora oficiálně požádal.

4. Vyjádření se k záměru akreditovat specializaci s pracovním názvem „Grafika“ 

Š. Pechman uvedl tento bod a předal slovo děkanovi. Děkan stručně informoval o tom, že 
akreditace navazujícího magisterského programu Aplikovaná informatika (ANI) byla schválena 
Vědeckou radou, s výjimkou specializace Grafika. Následně děkan předal slovo M. Valentovi, 
aby senátory seznámil s podrobnostmi. 
M. Valenta uvedl, že proběhla schůzka na FEL, konkrétně na Katedře počítačové grafiky a 
interakce (KPGI), které se zúčastnili mimo jiné prof. Jiří Žára, prof. Hana Kubátová (garantka 
programu) a prof. Vanda Benešová (garantka specializace). Výsledkem schůzky byla změna 
názvu specializace na „Visual computing a Game design“, personální změna v předmětu 
„Digitální zpracování obrazu“ a nahrazení jednoho předmětu specializace předmětem 
vyučovaným na KPGI.

Hlasování č. 6/3 - 9:36
Usnesení: AS FIT se souhlasně vyjadřuje k záměru akreditovat specializace „Visual computing a 
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Game design“ v navazujícím magisterském studijním programu Aplikovaná informatika a „Visual 
Computing  and  Game  Design“  v  navazujícím  magisterském  studijním  programu  Applied 
Informatics.
Hlasování: 10-0-0
Usnesení bylo přijato.

M. Valenta a děkan M. Jiřina poděkovali za schválení. 
T. Nováček se v závěru zeptal děkana, kdy se může očekávat schválení specializace RVH a její 
následné vypsání. Děkan uvedl, že schválení specializace se do začátku nového akademického 
roku nestihne, ale předpokládá, že by mohla být schválena již v polovině podzimu.

5. Schválení Výroční zprávy o činnosti FIT za rok 2023

Š. Pechman uvedl bod a předal slovo děkanovi, který požádal proděkanku P. Pavlíčkovou o 
shrnutí předkládané zprávy. P. Pavlíčková stručně připomněla dosavadní vývoj – zpráva byla 
předložena v roce 2024, avšak nebyla schválena a následně již znovu předkládána nebyla.
 V následné diskuzi senátoři připomínkovali a komentovali předložený dokument. Kromě 
drobných překlepů a návrhů na vizuální úpravy byla jedinou zásadní připomínkou výrazná 
změna ve výši vyplacených sociálních stipendií mezi roky 2023 a 2024. Tento pokles vysvětlila 
tajemnice fakulty Smítková Janků změnou metodiky výpočtu stipendií. Senátoři se jednotně 
shodli, že by bylo vhodné tuto informaci doplnit do Výroční zprávy 2024.
P. Pavlíčková přislíbila, že všechny úpravy zapracuje.

Hlasování č. 6/4 - 9:52
Usnesení: AS FIT schvaluje Výroční zprávu o činnosti Českého vysokého učení technického v 
Praze, Fakulty informačních technologií za rok 2023 s úpravami přijatými na zasedání.
Hlasování: 10-0-0
Usnesení bylo přijato.

6. Schválení Výroční zprávy o činnosti FIT za rok 2024

Š. Pechman znovu předal slovo P. Pavlíčkové, která uvedla, že zpráva již prošla grémiem. J. 
Legerský upozornil na velké množství chyb, jež vznikly v důsledku přímého kopírování textů z 
předchozí Výroční zprávy za rok 2023. P. Pavlíčková vysvětlila, že na zprávě pracuje více osob 
ve sdíleném dokumentu, který je následně převáděn do formátu LaTeX z důvodu kvalitnější 
vizuální prezentace.
 T. Nováček vznesl dotaz, zda by vedení nezvážilo pořízení jedné profesionální licence Overleaf 
pro tyto účely, aby se předešlo podobným chybám v budoucnu. Tento návrh byl vedením 
přislíben k projednání.  V průběhu odešel T. Čejka.
V následné diskuzi senátoři dokument dále komentovali a rozhodli se vydat následující 
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usnesení:

Hlasování č. 6/5 - 10:41
Usnesení: AS FIT schvaluje Výroční zprávu o činnosti Českého vysokého učení technického v 
Praze, Fakulty informačních technologií za rok 2024 s úpravami přijatými na zasedání.
Hlasování: 5-0-4
Usnesení bylo přijato.

P. Pavlíčková přislíbila, že před publikací dokumentu ještě pošle dokument se zapracovanými 
změnami ke kontrole senátorům J. Legerskému a T. Nováčkovi.

7. Schválení Plánu realizace Strategického záměru pro rok 2025

P. Pavlíčková stručně shrnula důležitost předkládaného Plánu, přičemž uvedla, že se na něj 
odkazují probíhající i nově vznikající projekty. Plán realizace Strategického záměru FIT ČVUT je 
každoročně upravován s cílem zachovat jeho aktuálnost.
 
Š. Pechman požádal o doplnění informací k bodu „Rozvíjet systémy elektronických studijních 
opor“, konkrétně ve vztahu k závěrečným pracím a aplikaci Projects FIT. P. Pavlíčková, v 
návaznosti na souhlasné stanovisko Z. Muzikáře, uvedla, že v současnosti dochází pouze ke 
sběru požadavků a podnětů ke změnám. Aplikaci není možné nyní zásadně upravovat, neboť 
probíhá proces odevzdávání závěrečných prací a posudků. Na základě těchto podnětů se 
následně rozhodne, zda bude aplikace Projects FIT dále udržována pouze formou oprav, nebo 
zda bude vyvinuta zcela nová aplikace.
V návaznosti na téma posudků T. Nováček upozornil, že v Projects FIT je dostupná i docx verze 
posudku, což má za výsledek to, že někteří hodnotitelé si upravují šablonu posudku podle 
vlastního uvážení. Výsledný dokument pak neobsahuje všechny náležitosti. Následovala 
diskuze s proděkanem Z. Muzikářem o možnostech technického zajištění, zejména zamknutí 
šablony, aby se předešlo neautorizovaným úpravám, a zpřístupnění možnosti psát posudek v 
Projects FIT i v případě, že ještě není přiřazen oponent.
Po diskuzi senátoři dospěli k následujícímu usnesení:

Hlasování č. 6/6 - 11:10
Usnesení: AS FIT schvaluje Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, 
vývojové,  inovační  a  další  tvůrčí  činnosti  FIT  ČVUT v  Praze 2021+ pro rok 2025 s  úpravami 
přijatými na zasedání.
Hlasování: 9-0-0
Usnesení bylo přijato.

Š.  Pechman  poděkoval  P.  Pavlíčkové  za  způsob,  jakým  byly  zprávy  předloženy,  kdy  byly  k 



Strana 5/6

dispozici členům senátu ke komentování s velkým předstihem.

8. Volba členů Komise pro vyhodnocování kvality vzdělávání AS FIT

Š. Pechman předal slovo předsedovi T. Nováčkovi, který senátory obeznámil s kandidáty do 
komise – celkem se přihlásilo 5 studentů (z toho 2 z anglické formy studia) a 3 zaměstnanci. 
Dále informoval, že pro funkčnost komise je nezbytné zvolit alespoň jednoho studenta a dva 
zaměstnance. 
L. Bařinka navrhl provést hlasování en bloc, avšak mezi senátory na tomto postupu nepanovala 
shoda. Z toho důvodu bylo následné hlasování realizováno tajně, po jednotlivých kandidátech, 
prostřednictvím hlasovací aplikace. 
V době, kdy tajemník AS připravoval hlasování, senátoři přistoupili ke stručnějšímu bodu č. 10 
schváleného programu.

10. Informace VK AS FIT k volbám děkana

M. Šoch informoval senátory o počtu doručených kandidátek na kandidáta na děkana. Celkem 
byly doručeny čtyři kandidátky, z nichž jedna byla následně vyřazena jako neplatná, protože se 
jednalo o fiktivní osobu. Zbylé kandidátky byly přijaty, a to jmenovitě od doc. Jana Janouška, 
doc. Petra Klána a prof. Róberta Lórencze.
L. Bařinka poznamenal, že kandidáti na děkana nemusí být výhradně z fakulty, a proto navrhl, 
aby byly příští volby připravovány s dostatečným předstihem, což by umožnilo oslovit i 
případné kandidáty mimo fakultu.
Dalších informací z volební komise ani dalších připomínek senátorů nebylo.

8. Volba členů Komise pro vyhodnocování kvality vzdělávání AS FIT – pokračování

Hlasování č. 6/7 až 6/ 14 - 11:35
Usnesení: AS FIT jmenuje XX členem Komise pro vyhodnocování kvality vzdělávání AS FIT za YY 
na funkční období od 23. 5. 2025 do 22. 5. 2027.

a) Ibrahim Giyasbayli, Studenty, 7/2/0 (Pro-Proti-Zdržel se)
b) Tomáš Kalvoda, Zaměstnanec, 9/0/0
c) Kryštof Machart, Student, 9/0/0
d) Kostiantyn Negoda, Student, 9/0/0
e) Ivan Šimeček, Zaměstnanec, 9/0/0
f) Tomáš Suda, Student, 7/1/1
g) Ivana Trummová, Zaměstnanec, 9/0/0
h) Petr Vilímek, Student, 2/5/2

Do  KVYKZ  byli  zvoleni  jmenovitě  Ibrahim  Giyasbayli,  Tomáš  Kalvoda,  Kryštof  Machart, 
Kostiantyn Negoda, Ivan Šimeček, Tomáš Suda a Ivana Trummová. 
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9. Projednání nominací na medaile FIT

Š. Pechman uvedl bod a předal slovo děkanovi, který informoval, že předkládaný seznam 
nominací na medaili FIT byl projednán na vedení fakulty a schválen grémiem. Uvedl, že v 
seznamu jsou osoby, které by rád ocenil za jejich přínos k rozvoji fakulty.
Senátoři v diskuzi vyjádřili názor, že zásluhy za dobře vykonanou práci by neměly být 
odměňovány takto prestižní medailí, ale pro tyto účely by měly být využity jiné formy ocenění. 
Medaile by měly být udělovány za práci navíc oproti tomu, co je v popisu práce dané osoby. 
Doporučili, aby předložený seznam nominovaných byl zkrácen, aby udělení medailí velkému 
počtu osob nesnížilo její celkovou prestiž. Děkan s tímto podnětem souhlasil a slíbil, že se 
pokusí seznam zredukovat.

Hlasování č. 6/15 - 12:32
Usnesení:  AS  FIT  projednal  návrhy  na  medaile  FIT  dle  přiloženého  seznamu  a  doporučuje 
děkanovi FIT redukci počtu udělených medailí FIT na jednotky a zvážení dalších forem ocenění.
Hlasování: 9-0-0
Usnesení bylo přijato.

11. Různé

Š. Pechman se zeptal, jestli má někdo z přítomných podněty do bodu Různé.  Děkan se přihlásil 
o slovo a navrhl, zda by senátor L. Bařinka, který je členem i AS ČVUT a HK AS FIT ČVUT, nezvážil 
členství i v Hospodářské komisi AS ČVUT.
Děkan dále informoval, že s chystanou změnou statutu FIT ČVUT by bylo možné provést i změnu 
případného počtu členů senátu, a požádal senát o jeho názor. Následovala krátká diskuze, 
během níž se většina senátorů vyslovila pro zachování stávajícího počtu členů senátu.

Zapsal:
Matěj Kříž

Korektura:
RNDr. Luděk Kleprlík, Ph.D.

…………………………………..
Ing. Tomáš Nováček,
předseda AS FIT


